
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 2 / 99 πρακτικό συνεδρίασης 

                                                          του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ.  84/99                                               

                                                      
Π ε ρ ί λ η ψ η 

Kαθορισμός ανωτάτου ύψους του 
προϋπολογισμού   εξόδων των Συνοικιακών 
Συμβουλίων 

 
       Σήμερα 1 Φεβρουαρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 15:00 και 
σε συνέχεια διακοπείσας συνεδρίασης στις 2 Φεβρουαρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας 
Τρίτη και ώρα 08:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   ημερομηνία 
28-1-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους συμβούλους, τους 
δημαρχιακούς  παρέδρους και τον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία αφού 
επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  33  μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Μ. Ποτουρίδης                    Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης     
3. Δ. Ταχματζίδης     
4. Μ. Γαβρίδης     
5. Κ. Πουλασουχίδης    Απόντες Δημαρχιακοί 
6. K. Aσλάνογλου    Πάρεδροι 
7. Α. Δελαβερίδης     
8. Δ.  Πέτκος  ΣΗΜΕΙΩΣΗ:Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 17/99 απόφασης προσήλθε 
9. Κ. Κόλβατζης  ο κ. Λ. Τσαβδαρίδης. 

10. Ε.  Λελεκάκης  Κατά  τη  συζ/ση  της υπ’ αριθ. 18/99 απόφ. αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
11. Κ. Γκαβαϊσές  Κατά τη  συζήτηση  της υπ’ αριθ.  53/99  απόφ. αποχώρησε ο κ. Ν. Χαμαλής. 
12. Κ.  Βαφείδης  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 83/99 απόφ. αποχώρησε ο κ. Κ. Κόλβατζης. 
13. Γ. Ουρσουζίδης  Κατά  τη    συζ/ση  της       υπ’  αριθ. 84/99       απόφ.      αποχώρησε ο κ.  Σ.  
14. Ν. Χαμαλής  Παναγιωτίδης. 
15. Σ. Γεωργιάδης  Κατά  τη    συζήτηση  της  υπ’     αριθ.  86/99     απόφασης  αποχώρησε ο κ. Ι.  
16. Ι.  Τριανταφυλλίδης  Κουρουζίδης και  προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Κουρουζίδης και Κ. Κόλβατζης.. 

17. Π. Πιτούλιας  Μετά τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  86/99  απόφασης  αποχώρησαν  οι  κ.κ  Χ. 

18. Α. Κεσίδης  Σκουμπόπουλος,      Χ.  Γεωργιάδης,     Β.   Γιαννουλάκης,   Σ.  Παναγιωτίδης, 
19. Α. Σουμελίδης  Λ.   Τσαβδαρίδης,   Θ.   Σιδηρόπουλος    Ε.    Λευκοπούλου,   Ι.Ακριβόπουλος 
20. Α. Ταραλάς  Μ.   Τσαμήτρου  –  Καραχατζή     και   ο      δημαρχιακός      Πάρεδρος    Χ. 
21. Χ.  Σκουμπόπουλος  Χ. Μουτσιόπουλος. 
22. Χ. Γεωργιάδης  Στη συνέχιση της διακοπείσας συνεδρίασης της  2-2-1999  απουσίαζαν οι  κ.κ. 
23. Β. Γιαννουλάκης  Χ.  Σκουμπόπουλος,  Χ.   Γεωργιάδης,  Β.  Γιαννουλάκης,  Σ.   Παναγιωτίδης, 
24. Σ.  Παναγιωτίδης  Λ.   Τσαβδαρίδης,  Θ.  Σιδηρόπουλος,  Ε.   Σοφιανίδης,   Ε.    Λευκοπούλου, 
25. Λ. Τσαβδαρίδης  Ι.   Ακριβόπουλος,   Μ.   Τσαμήτρου   –   Καραχατζή,    Ε.   Κουκουρδής,   Γ.  
26. Θ.  Σιδηρόπουλος  Μανακούλης και ο δημαρχιακός Πάρεδρος Χ. Μουτσιόπουλος. 
27. Ε. Σοφιανίδης  Κατά τη   συζήτηση   της   υπ’   αριθ. 87/99 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ Κ. 
28. Ε. Λευκοπούλου  Κόλβατζης, Ν. Χαμαλής και Π. Πιτούλιας. 
29. Ι. Ακριβόπουλος   
30. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   
31. Ε. Κουκουρδής   
32. Γ. Μανακούλης   
33. Π. Αγαθαγγελίδης   

 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 50ο θέμα της ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη 
του Συμβουλίου το από  28-1-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, που έχει ως εξής: 
 Σύμφωνα με τις διατάξεις των παρ. 4 και 5 του άρθρου 171 του Π.Δ 410/95, κάθε έτος, το 
Δημοτικό Συμβούλιο με απόφασή του  καθορίζει το ανώτατο ύψος του προϋπ/σμού εξόδων 
λειτουργίας κάθε  συν/κού   συμβουλίου, λαμβάνοντας υπ’ όψη τις αρμοδιότητες που του έχει 
μεταβιβάσει και τις δραστηριότητές  του. 
 Το συν/κό συμβούλιο, καταρτίζει  σχέδιο προϋπολογισμού εξόδων της συνοικίας για το 
επόμενο οικονομικό έτος, ο οποίος δεν επιτρέπεται να υπερβαίνει το ανώτατο ποσό που 
καθορίσθηκε με την παραπάνω απόφαση. 
 Για το έτος 1998 το Δημοτικό Συμβούλιο (569/98) καθόρισε το ανώτατο ύψος του 
προϋπολογισμού κάθε συν/κού συμβουλίου σε 8.000.000 δρχ. 
 Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το συμβούλιο να καθορίσει το ανώτατο ύψος του 
προϋπολογισμού εξόδων λειτουργίας των συν/κών συμβουλίων  για το έτος 1999. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος :Με βάση εγκύκλιο που έχει έρθει η ΣΑΤΑ παραμένει στα ίδια ύψη που ήταν το 
1998. Και με βάση αυτό το ύψος της ΣΑΤΑ  δηλ. το άθροισμα του παλιού  Δήμου και των επιμέρους 
Κοινοτ. οφείλουμε να συντάξουμε το τεχνικό  μας πρόγραμμα. Αντιλαμβάνεστε ότι είναι θέμα 
πολιτικής απόφασης, που θα ρίξουμε το βάρος τα επόμενα χρόνια. Εγώ είμαι σαφέστατος σ' ότι 
αφορά την τοποθέτησή μου, ότι η διαδικασία ένταξης και ενσωμάτωσης στον ενιαίο Δήμο, των 
Κοιν/των που συνενώθηκαν με τον νόμο 2532/97 είναι μία διαδικασία η οποία έχει ένα σημαντικό 
οικονομικό κόστος.Και αυτό το σημαντικό οικονομικό κόστος θα κληθεί κατά μέγιστο ποσοστό να 
το συνεισφέρει σε αυτή την α' δύσκολη φάση, ουσιαστικά ο παλαιός Δήμος της Βέροιας. Δεν νοείται 
να συντάξουμε τεχνικό πρόγραμμα. Στη Ράχη π.χ. στη βάση της ΣΑΤΑ που ήταν 3,7 εκ. ή στους 
Γεωργιανούς με 4 εκ. ως τεχν. πρόγρ. Η αν πάμε και στις Βάρβαρες που τεμαχίστηκαν ουσιαστικά 
σε 3 τοπ. συμβ. αντιλαμβάνεστε ότι με τέτοιου είδους τεχνικό πρόγραμμα, δεν μπορούμε να 
καλύψουμε τις άμεσες ανάγκες και πολύ περισσότερο να φτάσουμε σε μία διαδικασία σύγκλησης 
κάποια στιγμή και κλείσιμο της ψαλίδας ανάμεσα στην ποιότητα ζωής, στην παροχή υπηρεσιών που 
θα έχουν οι κάτοικοι του παλαιού Δήμου και οι κάτοικοι των χωριών. Γι' αυτόν ακριβώς το λόγο 
εισηγούμαι το ύψος της χρημ/σης για  τεχν. Έργα των Συνοικιακών Συμβουλίων για το έτος 1999, 
να παραμείνει στο ύψος που είχε καθορίσει το ΔΣ για το έτος 1998  δηλ. στα 8 εκ. για κάθε μία 
συνοικία και κάθε ένα Σ.Σ. 
 Πρόεδρος : Υπάρχουν ερωτήσεις; Όχι. Τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Δεν  αντελήφθηκα κ. πρόεδρε από την εισήγηση του κ. Δημάρχου πως 
εμπλέκονται τα τοπ. συμβούλια. Ομιλούμε για Σ.Σ..Για το  χωρισμό της πόλης μας σε συνοικίες. 
Εκτός αν θέλει ο κ. Δήμαρχος να υποβαθμίσει και τα τοπ. συμβούλια, όπως υποβαθμίστηκαν και τα 
συνοικιακά. Εμείς πιστεύουμε ότι τα Σ.Σ. προσέφεραν έργο, όλα αυτά τα χρόνια. Διακηρύξαμε και 
διακηρύττουμε ότι θα είμαστε δίπλα από τα Σ.Σ. Γι΄αυτό και προτείνουμε τον  διπλασιασμό από 8 σε 
15 εκ δρχ. της  επιχορήγησης των Σ.Σ., αν θέλουμε να συνεχίσουν να λειτουργούν, αλλιώτικα να 
σταματήσουμε, να τα καταργήσουμε 15 εκ. για τον Προμηθέα, για το 1ο συνοικ. συμβ. είναι πολύ 
λίγα.Η ΣΑΤΑ ή τα οποιαδήποτε άλλα κονδύλια που εισρέουν στο ταμείο του Δήμου εκεί είναι για 
τον ενιαίο Δήμο γενικότερα. Εδώ αν θέλουμε πραγματικά να κάνουν δουλειά τα Σ.Σ. πρέπει να τα 
δώσουμε και αρμοδιότητες και χρήματα. Επιμένω στη χρηματοδότηση με 15 εκ. των Σ.Σ. 
 Δήμαρχος :Ακούστε κ. σύμβουλοι και είναι κρίσιμο γιατί αυτό έμμεσα προσδιορίζει μία 
πολιτική θέση και μία πολιτική πρακτική, που στην  ουσία θα είναι αντίθετη με αυτά που 
διακηρύσσονται. Το σύνολο της ΣΑΤΑ,  του παλιού Δήμου ήταν 260 εκ., σε αυτήν θα προστεθούν 
οι μικρές ΣΑΤΑ των χωριών, των 4 περίπου εκ. μέσο όρο ανά Κοινότητα. Η ΣΑΤΑ σε όλα τα χωριά, 
μαζί να την υπολογίζεται γύρω στα 35-37 εκ. Εάν κάνατε αποδεκτή την πρόταση του κ. 
Σκουμπόπουλου, θα ήταν ουσιαστικά σαν με την απόφ. αυτή να δυναμιτίσετε, μία δυνατότητα 
ανάπτυξης τεχν. προγρ/τος στα χωριά. Και θα σας πω γιατί. Είναι 11 συνοικ. συμβ.,12-15 εκ. το 
καθένα, θα εξαντλήσουν απ' τα 260 εκ. 180 εκ. Εάν σε αυτά, προσθέσετε και κάποια έργα μεγάλης 
σημασίας  που αφορούν τον ενιαίο Δήμο, το κτίριο Κάππου κλπ. που πρέπει αν τελειώσουν  τότε θα 
εξαντληθεί όλο το  ποσό της ΣΑΤΑ και δεν θα μπορεί να κάνει κανένα τοπ. συμβ. πρόγραμμα. Εγώ 
αυτό επεσήμανα με την πρώτη τοποθέτησή μου. 
  
 



Εάν λοιπόν κάμετε μία τέτοια πρόταση αποδεκτή, ουσιαστικά έτσι θα την μεταφράσω και 
έτσι θα βγεί στην κοινωνία, ως μία πολιτική  απόφαση να μην αναπτυχθούν ποτέ τα χωριά και να τα 
αφήσουμε συνειδητά ή ασυνείδητα στην κατ/ση υποβάθμισης και μαρασμού. Δεν μπορώ να 
συνεναίσω. Δεν είχα κανέναν άλλο λόγο. Μακάρι η ΣΑΤΑ να μην ήταν 260 εκ. και νάτανε 400 εκ. 
και να συμφωνούσα απόλυτα με την πρόταση αυτή. 
 Με αυτά τα δεδομένα οικον. στοιχεία εάν πάρει μία τέτοια απόφ. το ΔΣ, θα σημαίνει πλέον 
ότι ενσυνείδητα, τουλάχιστον για την 1η χρονιά, αποφασίζει να μην αναπτυχθούν έργα στα χωριά. 
Γι΄αυτό και δεν συμφωνώ. 
 Πρόεδρος :Θέλετε να  δευτερολογήσετε κ. Σκουμπόπουλε; Ορίστε. 
 Σκουμπόπουλος : κ. συνάδελφοι, κυρίως των τοπικών συμβουλίων  η ΣΑΤΑ, συγχωρείστε 
μου, και λόγω της παλιάς ιδιότητας που θα μιλήσω και λίγο γραφειοκρατικά αλλά πρέπει να το 
κάνω, σημαίνει συλλογική απόφαση της τοπ. αυτ/σης. Είναι έσοδα από τους κεντρικούς αυτοτελείς 
πόρους που έρχονται στο Δήμο. Τα χρήματα που σας ερχόταν κ. συνάδελφοι, κυρίως των τοπ. 
συμβουλίων, θάρθουν και πάλι στο Δήμο, με βάση τα  πληθυσμιακά δεδομένα που ήταν. Και αν 
θέλουμε ν' αγωνιστούμε να ρθουν και περισσότερα χρήματα. Τα χρήματα που δίνει ο Δήμος, που 
έδινε πάντα στα συνοικ. Συμβούλια ήταν από έσοδα του Δήμου, προσέξετε το κυρίως οι συνάδελφοι 
των τοπικών  συμβουλίων. Μην δεχθείτε να  υποβαθμιστείτε και γίνεται συνοικ. Συμβούλια κι εσείς. 
Είστε τοπ. συμβούλια με αρμοδιότητες που σας δίνει ο ίδιος ο νόμος του Καποδίστρια. ΣΑΤΑ 
σημαίνει άλλο πράγμα, έσοδα του Δήμου από φορολογία των δημοτών και των λοιπών φόρων, και 
των λοιπών εσόδων που έρχονται από τον κρατικό προϋπολογισμό, τους κεντρικούς αυτοτελείς 
πόρους για λειτουργικά  έξοδα κλπ. Είναι άλλο πράγμα. Θα πρέπει να ξεκαθαρίσουμε  άπαξ διά 
παντός, ξεκάθαρα κι από την αρχή, τα χρήματα που δικαιούνται τα συνοικιακά συμβούλια είναι από 
τα έσοδα του Δήμου, από την τακτική οικον. ενίσχυση, κι από ΣΑΤΑ. Δεν μπορεί ο κ. Δήμαρχος να 
λεει ότι έχουμε 260 εκ . για τη ΣΑΤΑ. Προσέξτε, θα περάσουν στην κοινωνία της πόλης, δια του 
τύπου, ότι προσπαθούν άλλοι να υποβαθμίσουν τα τοπ. συμβούλια. Εμείς κ. συνάδελφοι θέλαμε να 
τα αναδείξουμε τα τοπ. συμβούλια και θα το δείτε εμπράκτως και παρακάτω με τις προτάσεις μας. 
Επιμένουμε στην πρόταση των 15 εκ. δρχ. στα Σ.Σ. και όχι από τη ΣΑΤΑ, αλλά από τα άλλα έσοδα 
του Δήμου. 
 Πρόεδρος: Έχουν διαμορφωθεί 2 προτάσεις. Είναι η πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου για 15 
εκ. και η πρόταση του Δημάρχου για 8 εκ. 
 Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Σοφιανίδης, Ε. 
Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης, Π. 
Αγαθαγγελίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του Δημάρχου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 

Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, 
Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Σ. 
Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Α. Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς,  
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Το από 28-1-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.-Τις προτάσεις του Δημάρχου και του δημοτικού συμβούλου κ. Χ. Σκουμπόπουλου. 
3.-Τις διατάξεις των παρ. 4 και 5 του άρθρου 171 του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Καθορίζει το ανώτατο ύψος του προϋπολογισμού εξόδων των Συνοικιακών Συμβουλίων του 
Δήμου για το έτος 1999 σε  8.000.000 δρχ. 



 
Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό    84 / 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε το 
πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
 Μ. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Κόλβατζης Ε. Λευκοπούλου 
 Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΑΡΑΛΑΣ Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Σ. Γεωργιάδης Χ. Μουτσιόπουλος 
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
 Α. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-2-1999 

      Ο  Αναπληρωτής  Δημάρχου  
 
 
 

ΜΕΝΕΛΑΟΣ  ΠΟΤΟΥΡΙΔΗΣ 
 
  
 


